
BR.0012.8.11.2024 

Protokół Nr 7/2024 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

z dnia 24 października 2024 r. 

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM 

Posiedzenie Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska otworzyła 
Przewodnicząca Komisji, Katarzyna Stadnik. Podczas posiedzenia obecni byli Członkowie 
Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu. Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli : 

- Józef Rysak – Przewodniczący Rady Powiatu, 

- Edyta Jaśnikowska – Skarbnik Powiatu, 

- Grzegorz Stokłosa – Członek Zarządu Powiatu w Krakowie, 

- Marcin Wójtowicz – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Leśnictwa, 

- Małgorzata Zięć – Dyrektor Wydziału Promocji i Współpracy, 

- Jakub Baran – Zastępca Dyrektora Ojcowskiego Parku Narodowego, 

- Jan Kaczmarski – Nadleśniczy Nadleśnictwa Miechów, 

- Aleksander Dańda -  Zastępca Burmistrza Gminy Skała, 

- Marek Szymański – Zastępca Wójta Sułoszowa, 

- Krzysztof Wołos – Wójt Gminy Wielka Wieś, 

- Dawid Gąsior – Geodeta Gmina Skała. 

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD 

Przewodnicząca Komisji, Katarzyna Stadnik przedstawiła porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2) Zapoznanie z porządkiem obrad 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

4) Uzgodnienie zmiany granic OPN – spotkanie z zaproszonymi gośćmi 

5) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu honorowego „Zasłużony 
dla Powiatu Krakowskiego” 

6) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu 
Krakowskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2025” 
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7) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Krakowskiego na lata 2024 – 2030 przyjętej Uchwałą Nr LX/609/2023 
Rady Powiatu w Krakowie z dnia 27 grudnia 2023 r. 

8) Gospodarka leśna na terenie powiatu 

9) Sprawy bieżące 

10) Zamknięcie obrad 

3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z POPRZEDNIEGO POSIEDZENIA 

Katarzyna Stadnik zgłosiła uwagę do protokołu. 

Komisja jednogłośnie zdecydowała przyjąć protokół z poprzedniego posiedzenia na 
następnym posiedzeniu Komisji. 

4. UZGODNIENIE ZMIANY GRANIC OPN – SPOTKANIE Z ZAPROSZONYMI GOŚĆMI 

Marcin Wójtowicz omówił wniosek Dyrektora Ojcowskiego Parku Narodowego złożony do 
Przewodniczącego Rady Powiatu w Krakowie o uzgodnienie w formie uchwały Rady 
Powiatu w Krakowie zmian granic Ojcowskiego Parku Narodowego. Poinformował, że taki 
wymóg nakłada ustawa o ochronie przyrody, a to uzgodnienie dotyczy wszystkich 
jednostek samorządu terytorialnego, na terenie których położony jest Park. Część z tych 
uzgodnień -z gmin Skała i Sułoszowa - jest negatywna,. Pytał, czy jest możliwy kompromis 
i porozumienie odnośnie uzgodnienia stanowisk.  

Jakub Baran przedstawił stanowisko Ojcowskiego Parku Narodowego. Pozytywna opinia 
została dostarczona z Gminy Jerzmanowice Przeginia i Gminy Skała. Gmina Skała nie 
zgodziła się tylko na przyłączenie jednego fragmentu działki. Skomplikowana sytuacja jest 
z gminami Wielka Wieś i Sułoszowa. Mówił, że zmiany granic Parku nie wynikają 
z faktycznego poszerzenia jego granic, ale wynikają z omyłek pisarskich. 

Katarzyna Stadnik pytała, na czyj wniosek ta droga gminna została włączona. 

Jakub Baran odpowiedział, że problem jest z numeracją działki, która miała numer nie 
korespondujący z żadną działką dookoła. Wydział Geodezji Kartografii i Katastru Starostwa 
Powiatowego w Krakowie postanowił „wyprostować” tą sprawę, w związku z tym nie był to 
wniosek gminy. 

Marek Szymański powiedział, że podtrzymuje stanowisko Gminy Sułoszowa 
w przedmiotowej sprawie. 

Krzysztof Wołos przedstawił sytuację z newralgicznymi działkami w gminie Wielka Wieś. 
Zaproponował rozmowę i odsprzedanie działki pod warunkiem możliwości budowy na 
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fragmencie działki budowlanej. W takim wypadku gmina mogłaby zmienić stanowisko. 

Jakub Baran powiedział, że Ojcowski Park Narodowy będzie zasięgał opinii prawnej w tej 
sprawie, ponieważ jeśli warunki zabudowy, które istnieją na tej działce będą w istotnych 
sposób odbiegać od zapisów zawartych w Planie Ochrony Parku to Dyrekcja OPN nie 
wyrazi zgody na takie rozwiązanie.  

Katarzyna Stadnik pytała, czy to będzie opinia, którą dostanie mieszkaniec i na przyszłość 
będzie mógł się tym posiłkować oraz czy jest to opinia wiążąca i zabezpieczająca właściciela 
działki. 

Jakub Baran wystarczające byłoby przesłanie opinii do gminy Wielka Wieś. 

Krzysztof Wołos powiedział, że taka opinia będzie wystarczająca. 

Piotr Trzcionka powiedział, że jeśli chodzi o Gminę Skała to w zasadzie uzgodnienie jest 
pozytywne z wyjątkiem jednej działki, która pozostaje własnością gminy. Na tej działce nie 
jest planowana żadna inwestycja, w związku z tym można porozmawiać na temat transferu 
własności tej działki. 

Katarzyna Stadnik pytała, kto jeszcze opiniuje ten dokument i jakie konsekwencje będzie 
miała jeśli zostanie w części negatywnie zaopiniowany.  

Jakub Baran odpowiedział, że dokument opiniuje jeszcze Urząd Marszałkowski 
Województwa Małopolskiego. Jeśli nie będą uzgodnione pozytywnie wszystkie granice to 
Park nie będzie procedować tych zmian. Można byłoby procedować częściowo ale to 
spowodowałoby, że należałoby za każdym razem zmieniać rozporządzenie. 

Józef Rysak przypomniał, że obligują nas terminy i ostatecznie na sesji listopadowej Rada 
Powiatu w Krakowie powinna podjąć uchwałę. Zaproponował, aby Park wystąpił o zmiany 
granic na działki, które uzgodnienia są pozytywne. 

Marcin Wójtowicz poparł propozycję Przewodniczącego Rady Powiatu w Krakowie. 
Powiedział, że efekt dla Parku będzie pozytywne uzgodnienia z części gmin i Rady Powiatu 
w Krakowie. Zaproponował rozważenie modyfikacji wniosku i zrobienie w dwóch czy trzech 
podejściach.  

Jakub Baran powiedział, że Park nie zamierza występować częściowo. Dopiero po 
dostarczeniu wszystkich opinii Ojcowski Park Narodowy wystąpi do Ministerstwa 
z wnioskiem o zmianę przebiegu granic Parku. Powiedział, że ze wszystkich gmin są opinie. 
Będzie się starać aby zdobyć opinię prawną jak najszybciej. 

Grzegorz Stokłosa przychylił się do stanowiska Przewodniczącego Rady Powiatu 
w Krakowie. Zobowiązał się do zorganizowania wspólnego spotkania Wydziału Geodezji, 
Kartografii i Katastru z Wydziałem Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa.  
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Aleksander Dańda pytał, czy Ojcowski Park Narodowy chce podjąć rozmowy odnośnie 
spornej działki w Skale. 

Jakub Baran odpowiedział, że jeśli chodzi o tą działkę jest ona bardzo cenna, głównie 
z punktu widzenia przyrodniczego. Są więc za tym, aby rozmawiać na temat wykupu tej 
działki. 

Piotr Trzcionka wyraził chęć spotkania z przedstawicielami Ojcowskiego Parku Narodowego 
w sprawie zakupu działki.  

5. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE NADANIA TYTUŁU HONOROWEGO 

„ZASŁUŻONY DLA POWIATU KRAKOWSKIEGO” 

Józef Rysak omówił projekt uchwały. 

Nie było uwag ani wniosków. 

Komisja - 4 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

6. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA „PROGRAMU WSPÓŁPRACY 

POWIATU KRAKOWSKIEGO Z ORGANIZACJAMI POZARZĄDOWYMI I INNYMI PODMIOTAMI 

PROWADZĄCYMI DZIAŁALNOŚĆ POŻYTKU PUBLICZNEGO NA ROK 2025” 

Małgorzata Zięć omówiła projekt uchwały. 

Katarzyna Stadnik pytała, ile wynosi maksymalne dofinasowanie na jedno zadanie. 

Małgorzata Zięć odpowiedziała, że będzie to zależało od uzgodnienia na poszczególnych 
komisjach. Do tej pory było to 15 tysięcy złotych. 

Komisja - 4 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

7. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY WIELOLETNIEJ PROGNOZY 

FINANSOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA LATA 2024 – 2030 PRZYJĘTEJ UCHWAŁĄ NR 

LX/609/2023 RADY POWIATU W KRAKOWIE Z DNIA 27 GRUDNIA 2023 R. 

Edyta Jaśnikowska omówiła projekt uchwały. 

Nie było uwag ani wniosków. 

Komisja - 4 głosami za- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

8. GOSPODARKA LEŚNA NA TERENIE POWIATU 

Marcin Wójtowicz zwrócił uwagę, że mniej więcej 1/3 Polski pokryta jest lasami. W powiecie 
krakowskim ok. 10% stanowią tereny leśne. Na terenie powiatu krakowskiego gospodarkę 
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leśną prowadzą trzy jednostki lasów państwowych: Nadleśnictwo Krzeszowice, Miechów 
i Myślenice oraz Ojcowski Park Narodowy. Mówił o przeprowadzonych konsultacjach 
z Nadleśnictwem Myślenice odnośnie kosztów i kwestii finansowych. Zwrócił uwagę na to, 
że Lasy Państwowe są podmiotem samofinansującym się. Powiedział, że Nadleśnictwo 
Miechów przoduje w kwestii rozproszenia lasów.  

Grzegorz Stokłosa powiedział o zadowalającej współpracy z Nadleśnictwami.  

Jan Kaczmarski poinformował, że Nadleśnictwo Miechów ma 340 hektarów lasów nie 
stanowiących własności Skarbu Państwa i ma stosunkowo najmniejszą wagę w porównaniu 
do pozostałych nadleśnictw. Wszystkie zadania są wykonywane z pieniędzy, które pochodzą 
z przychodów ze sprzedaży drewna i te zadania dotyczą nie tylko samej gospodarki leśnej, 
ale także dotyczą pełnienia innych zadań, np. zadań społecznych polegających na edukacji, 
udostępnianiu miejsc turystycznych, na tworzeniu miejsc wypoczynku dla mieszkańców 
powiatu i miasta Krakowa. Zwrócił uwagę, że aktualnie toczą się konsultacje, które mają 
określić strefę lasów o zmożonej roli społecznej wokół największej aglomeracji w Polsce 
i także takie konsultacje toczą się co do terenów przylegających do miasta Krakowa. Wyniki 
konsultacji będą decydujące o tym, jak będzie wyglądała gospodarka leśna na terenie 
powiatu krakowskiego. Omówił propozycję, które zostały przedstawione podczas tych 
konsultacji.  

Alicja Wójcik pytała, od ilu lat lasy ssą samofinasujące. 

Jan Kaczmarski odpowiedział, że od początku wprowadzenia aktualnej ustawy o lasach, czyli 
od 1991 roku. 

Bartłomiej Szczoczarz pytał, co rozumiemy przez daleko idące konsekwencje dotyczące 
wybrania jednego z wariantów konsultacji. 

Jan Kaczmarski odpowiedział, że wyłączenie z zabiegów gospodarczych lasów będzie 
skutkować pogorszeniem, obniżeniem stabilności lasów. Jeśli lasy będą mieć tylko jedną 
funkcję - społeczną, to spowoduje to zmniejszenie podaży drewna i zwiększenie jego ceny. 
Powiedział, że aktywna ochrona sprzyja właściwemu utrzymaniu stanu lasów. 

Alicja Wójcik pytała o zalesienie powiatu krakowskiego przed wprowadzeniem reformy 
i w między okresie.  

Marcin Wójtowicz odpowiedział, że urząd statystyczny podejmuje się takich opracowań. 
Znalezienie danych po rocznikach jest zapewne możliwe, ale być może nie bezkosztowe 
i bardzo czasochłonne. 

Jan Kaczmarski odpowiedział, że żeby określić stan lesistości na terenie powiatu trzeba brać 
pod uwagę pewne procesy, które dzieją się także poza lasami. Ustawa o lasach zabezpiecza 
grunty przed ich wylesianiem i narzuca obowiązek trwałości lasów. Lasy Skarbu Państwa 
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mają pozostać w swoim przeznaczeniu. Jedyna sytuacja , w której powierzchnia lasów 
Skarbów Państwa może się zmniejszyć, to wylesienie pod inwestycję o charakterze 
krajowym albo pod obronność Państwa. Zwrócił uwagę, iż wycinki drzew są normalnymi 
zabiegami gospodarskimi w lesie. 

9. SPRAWY BIEŻĄCE 

Nie zgłoszono. 

10. ZAMKNIĘCIE OBRAD 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Rozwoju Wsi, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Katarzyna Stadnik zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokołowała: Przewodnicząca Komisji 
Grzybek Justyna  Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 Katarzyna Stadnik 


